

## Referat fra Bestyrelsesmøde i Danske Slægtsforskere d. 16. marts 2024.

Til stede: Kirsten Sanders, Peter Olsen, Per Hundevad Andersen, Rikke Egebjerg Vestervig, Karen Bendix Larsen, John Buch Larsen, Jesper Skov, Hans Mølgaard, Yvonne Christiansen

Afbud fra: Kathrine Tobiasen, Kurt Pajbjerg, Michael Dupont, Bodil Grove Christensen

Dagsorden godkendt med en række tilføjelser.

### Økonomi

Der blev nedsat et økonomiudvalg, med deltagelse af Peter, Hans og Kirsten samt kassereren. Der kommer et kommissorium på næste bestyrelsesmøde. De interne revisorer har stillet spørgsmål, som Kirsten har lavet udkast til besvarelse af.

Man kan godt få bladet digitalt, men kan ikke fraskrive sig det fysiske. Alle blade der er over et år gamle ligger på hjemmesiden. Vi kan evt. snakke med Norge om, hvor mange der gerne vil have det fysisk / digitalt, og hvad det har betydet for deres økonomi, idet digitalt medlemskab er billigere.

Portoen – der er indgået en erhvervsaftale med DAO. DAO leverer dag til dag. Vi sætter prisen på forsendelsen ned til 59 kr. for forsendelser op til to kilo.

Vi har fået Mobilepay konto 847743

Vi er blevet registeret som Import/eksport virksomhed i CVR-registret pga. modtagelse af DNA-kits fra udlandet.

Forsikringer: Vi har følgende forsikringer:

Arbejdsskade, Ansvar, Bestyrelsesansvar, Erhvervsløsøre, Netbank. Alle forsikringer hos TopDanmark.

### Administration

Alle medlemskaber følger kalenderåret. Så man får ikke noget tilbage, hvis man melder sig ud eller dør i løbet af abonnementsperioden. Indmeldelse sker kontingentmæssigt enten 1. januar eller 1. juli.

Der blev nedsat et Administrationsudvalg, bestående af Jesper, Rikke, Kirsten og Michael Terp Rasmussen samt Lone Nielsen fra ekspeditionen.

Ekspeditionens mailpostkasse fortsætter uændret med at modtage mails adresseret til [slaegt@slaegt.dk](mailto:slaegt@slaegt.dk) og [ekspeditionen@slaegt.dk](mailto:ekspeditionen@slaegt.dk). Begge adresser dækker henvendelser vedrørende køb og forespørgsler vedr. medlemskab.

### Generalforsamlingen.

Tilmeldingen fungerer nu. Tilmeldingsfrist d. 14. april.

Det skal anføres på listen, om ledsagere skal have frokost.

### Nyt fra udvalg

### Aktivitetsudvalg

- **Slægtshistorisk weekend**

Programmet er tæt på at være færdigt. Skal gerne være klart til generalforsamlingen.

- **Historiske dage**

Der var nok at se til – mange mennesker kom forbi. Hans laver en manual, som man kan følge år efter år. Lægges i en mappe på Sharepoint. Der blev tegnet 40 nye medlemskaber og solgt mange bøger. Der måtte hentes nye bøger lørdag aften. Der blev spurgt efter en studenterpris. Der var mange unge mennesker forbi.

Hans tager gerne ansvaret næste år også.

Man kan evt opsætte flere borde til vejledning.

- **Kurser**

Der er ved at blive lavet en drejebog til dagskurser.

DNA-kursus evt. i Aalborg. Der har været henvendelser fra Hjørring. Peter undersøger muligheder.

Foreløbige emner for dagskurser: Lægdsruller, skifter, ejendoms historie. Kurserne kommer tidligst til at starte til efteråret.

### **Biblioteksudvalget**

Vejvisere – Hillerød er godt i gang med at skanne.

Der vil også blive skannet fra Trekantsområdet. Og der vil blive rettet henvendelser til flere. Der bliver stillet en skanner til rådighed.

Enigma – digitalisering af gamle telefonbøger i form af ikke-destruktiv skanning.

Leestrup – Biblioteket vil gerne modtage materialet.

### **Bogudvalg**

Wichmans nye bog om Napoleon er nu i webshoppen. Bliver først synlig, når den er udgivet 20. marts.

”Mormor” – Esben Wagn Rasmussens bog ligger nu i Biblioteket.

### **Hjemmesideudvalg**

DNA – Udvalget er suppleret med 3-4 personer udefra, og man har fundet en 5-6 bidragsydere, der gerne vil skrive tekster, samt én, der gerne vil stå for det tekniske. Der bliver nu snakket struktur, design og indhold, og man er begyndt at skrive indholdstekster. Skal ligge på DS servere.

De to andre hjemmesider der har været snak om, er stillet i bero indtil videre, idet dog hovedsiden har ændret log-in, således at man fremover ikke logger ind på Forum, men i stedet på forsiden.

### **Lokalforeningsudvalget**

Forslag til ny partnerskabsaftale. Vi går fra to til en udbetaling om året. Der er en del tekst der skal laves om. Der vil kunne spares en del arbejde med det. På mødet i morgen (17. marts 2024) er der tilmeldt 30 personer 24- 25 foreninger. Flere ønsker at snakke om problemerne i forbindelse med hvidvaskningsreglerne i bankerne. Hans er på valg og genopstiller.

### **Markedsføringsudvalget**

Der skal snakkes kampagne og nyhedsbreve. Der ønskes en lille gruppe til nyhedsbreve – Kirsten og Karen sidder i udvalget.

### **Redaktionsudvalg**

Der skal laves en beskrivelse af arbejdsgangen, så man kan træde til, hvis der er forfald. Der er ved at blive lavet en udvidet forfattervejledning.

### **Samarbejdsudvalg**

**MyHeritage** har ingen dansk country manager mere, men der er kommet en ny, som er til at snakke med. Kirsten prøver at få lavet en aftale. De er i jævnlig dialog. Vores aftale er forlænget til udgangen af 2025.

Der var efterspørgsel efter MH på Historiske dage.

**Mediestream** – (Ejerløse aviser) det tager lang tid at forhandle for alle. Det kræver en stor sum penge. P.t. er det ikke realistisk at gå efter en løsning, der kun er for vores medlemmer, idet det p.t. ikke kan lade sig gøre rent teknisk i forhold til Kgl. Bibliotek.

**Rigsarkivets enesteministerialbøger.** Der er holdt indledende møde i sidste uge, og der er endnu ikke taget skridt til at komme i gang.

Det er Rigsarkivet der skal stå for den praktiske opmærkning og transskribering via Transskribus, som kun kan bruges på de farveskannede sider. Danske Slægtsforskeres andel af projektet er at bidrage med personer, der kan kvalitetssikre den foretagne transskribering.

### **Brugerundersøgelse**

Intet nyt

### **Næste møder**

#### **20.april**

#### **Evt.**

Guldborgsund har lavet et samarbejde med Vordingborg - ½ pris til medlemmer for foredrag i begge foreninger.

Morsø og Thisted har lavet noget lignende, men har ikke set noget til det.

Til lokalforeningsrådsmødet i morgen - Kan man tage et emne op som nødhjælp til lokalforeninger – hvad kan vi som hovedforening gøre for at hjælpe lokalforeningerne.

Måske kan vi få DGI til at komme ud og fortælle, hvordan man fastholder personer i bestyrelserne.

Man kan forstå især de små foreninger at blive medlem at Danske Seniorer. Der får man rigtig mange penge i tilskud.

Man kan tilbyde lokalforeningerne, at DS kan komme ud og holde oplæg om, hvad DS kan tilbyde.